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21. maj 2008 

Spørgsmål nr. 5: 

Hvorfor har man ikke tidligere sendt helikoptere af sted, når de er så vigtige for sikkerheden? 

Svar: 

Til brug for min besvarelse har jeg anmodet Forsvarskommandoen om en udtalelse. Forsvarskommandoen 

har i den anledning oplyst følgende:   

 

”Helikopterne var fra august og frem til december 2007 indsat i Irak til støtte for de militære operationer 

her. 

 

Herudover udviklede operationsmønsteret for de danske landstyrker i Helmand provinsen sig henover 

sommeren og efteråret 2007 fra de tidsbestemte mobile indsættelser i åbent terræn til den nuværende 

indsats med et primært operationsområde i mere lukket terræn omkring Gereshk by og Upper Gereshk 

Valley, også kaldet Green Zone. 

 

Det er i forbindelse med erfaringer fra operationerne i og om Gereshk fra efteråret 2007 og indtil nu, at 

der er erkendt et behov for helikoptere til støtte for landstyrkerne i den periode, hvor bevoksningen er 

højest og tættest.” 

 

 

 


